
 

 
 

12. september 2024 
 
Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 9. september 2024 

 
Tilstede: Henrik Larsen, Jan Lagoni, Anette Nicolaisen, Ulla Tørnæs, Diana Mose Olsen, Anette 
Ferslev Bojsen, Annette Bruhn, Kamille M. Maigaard, Julie V. Skærlund, Sune Ahrenkiel 
 
 
 
Henrik Larsen indledte mødet med at byde velkommen til Kamille Maigaard som ny 
elevrepræsentant. Julie Skærlund deltog som suppleant for Ea Sand. 
 
Punkt 5 blev behandlet inden punkt 4. 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt 
 

2.  EG-status 
 
Det har været en god skolestart og ifølge elevrepræsentanterne har tilbagemeldinger fra 
de nye elever også været, at de har følt sig inkluderet og godt taget imod. 
 
Der er stort fokus på trivsel og frafald. 
 
I uge 43 træder spærring af de 4 S’er i kraft. 
 
APV-undersøgelse af psykisk og fysisk arbejdsmiljø sættes i gang i uge 40-41. 
 
I dette skoleår er der igen 5-year evaluation af IB-uddannelsen og der vil i forbindelse med 
evalueringsprocessen afholdes fokusgruppeinterview med medlemmer af bestyrelsen. 
 

3. HF-tilsynet 
 

Ved skolestarten fremlagde de 3 arbejdsgrupper (klasseledelse, skr. dansk, skr. matematik) 
deres foreløbige arbejde i forbindelse med HF-tilsynet. 
Desuden holdt Noemi Katznelson oplæg om ungdom, ungdomskulturer og motivation. 
 
Næste møde med arbejdsgrupperne afholdes i november. 

 
 
 



 

4. Taxameterreform og ny uddannelse 
 

Forslaget til finansloven for 2025 indeholder en foreslået taxameterreform: 
 
På den positive side påvirkes EG ikke af indførsel af knæk-taxameter, hvor skoler med mere 
end 700 årselever på en given uddannelse får et 10% lavere taxameter. 
 
A-fagstillæg afskaffes, hvilket for EG betyder en nedgang i taxameterindtægt på 600-
800.000 kr. årligt. 
 
Socialt taxameter omlægges og udbetales som tilskud pr. procent fra 30% og op.  
For 2025 tildeles socialt taxameter på baggrund af sidste beregning fra 2022, men fra 2026 
vil det blive genberegnet hvert år. For EGs vedkommende betyder det, at vi i 2025 fortsat 
modtager socialt taxameter for hf, men med et fald i tilskuddet i forhold til tidligere pga 
den nye beregningsmetode. 
 
Den midlertidige forhøjelse på 2,8% af undervisningstaxameter permanentgøres og er 
indregnet i taxametertaksterne for 2025. 
 
Taxameterreformen indfases over 4 år. For skoler der skal spare (herunder EG) betyder det 
at man max beskæres med 1% af skolens omsætning (regnskab 2023) pr, år. For EG er den 
forventede beregnede effekt i en alt andet lige-situation en årlig besparelse på kr. 
1.128.103. i 2025 kompenseres vi med kr. 357.984. 
 
Ovenstående tager ikke højde for aktivitetsnedgang, så vores reelle besparelse vil være 
langt større og vi undgår ikke at skulle se på en personalereduktion.  
 
Sune Ahrenkiel orienterede om forventninger til det fremtidige uddannelsesbillede, hvor 
der tænkes i, at der kun skal være 2 ungdomsuddannelse – de 3-årige uddannelser 
(herunder STX, HTX, HHX) og de 2-årige uddannelser (herunder HF, eud, eux). 
 
Bestyrelsen drøftede forskellige scenarier og vil følge udviklingen tæt, så der kan handles 
med rettidig omhu og de rette beslutninger kan tages. 
 
Der vil blive orienteret løbende om udviklingen og ved behov vil der blive indkaldt til 
ekstraordinært møde. 
 

5. Budgetopfølgning 2024 
 
Budgettet er korrigeret en smule ift taxameterindtægt. Derudover er de endelige 
lønomkostninger pr. august 2024 blevet indregnet. Der forventes fortsat et lille overskud 
på ca. 324.000 kr. 
 
Det reviderede budget blev taget til efterretning. 

 



 

6. Eventuelt 
 
Sune oplyste, der er afholdes Gammel Elevfest den 15. marts 2025. 
 
 

Mødet blev hævet kl.  17.20 
 
Referent: Anne Scharstein 


